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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

v  pondělí 11. března 2024 proběhlo 
7.  jednání zastupitelstva obce, které mělo 
na programu mimo jiné zprávu o  činnos-
ti finančního výboru, úpravu pravidel pro 
poskytování dotací z rozpočtu obce, úpravu 
participativního rozpočtu, kdy bude umož-
něno elektronické hlasování nebo projed-
nání zprávy o uplatňování Územního plánu 
Dobrá. Dále jsme schválili obecně závaznou 
vyhlášku o nočním klidu a o  regulaci hluč-
ných činností. Veškeré vyhlášky jsou zveřej-
něny na webu obce www.dobra.cz. Schválili 
jsme poskytnutí dotace Charitě Český Těšín, 
Adámkově vile, osobní asistence, na posky-
tování sociálních služeb a  také kotlíkové 
dotace občanům na ekologické vytápění. 
Rovněž jsme projednali a  schválili konání 
veřejné sbírky na akci: Obnova střechy věže 
kostela v. Jiří v  Dobré. Chceme podpořit 
opravu této naší kulturní památky.

V úvodu jednání byl zastupitelům a pří-
tomným občanům představen projekt „Sní-
žení energetické náročnosti budovy Dobrá 
č. 5 – šatny TJ SOKOL Dobrá“. Projekt řeší 
zateplení objektu, vytápění tepelným čerpa-
dlem, fotovoltaickou elektrárnu na střeše 
objektu a  zahrnuje celkovou rekonstrukci. 
V  současné době je dokončován projekt 
a následně budeme podávat žádost o finanč-
ní dotaci. Náklady jsou odhadovány ve výši 
12 milionu korun. 

Dalším důležitým bodem bylo schválení 
služby „Senior taxi“, která bude poskytová-
na v rámci dohody s několika dalšími obcemi 
Sdružení obcí povodí Morávky. Služba bude 
poskytována od 2. 4. 2024, zatím zkušebně 

do konce roku, a cena za službu je stanove-
na ve výši 30,- Kč vč. DPH za jednu jízdu 
v rámci území obcí SOPM a Frýdek-Místek. 
Služba je určena osobám věku nad 65 let 
a  držitelům průkazu ZTP nebo ZTP/P  bez 
věkového omezení.

V  neděli 21. dubna jste vedením obce 
srdečně zváni na koncert Václava Barana, 
který se uskuteční od 17,00 hodin v  míst-
ním kostele sv. Jiří. Zazní skladby z autorské 
tvorby interpreta. Dobrovolné vstupné bude 
věnováno na obnovu věže kostela.

Také Vás chceme pozvat na jednu zají-
mavou kulturní akci, která slibuje mimo-
řádný zážitek. Již 6. ročník Mezinárodního 
festivalu pěveckých sborů Baška 2024 po-
řádá Lašský smíšený pěvecký sbor z Bašky. 
Z celkem 5 festivalových koncertů se usku-
teční jeden rovněž v Obci Dobrá, a to kon-
krétně v sobotu 11. května od 15.00 v kos-
tele sv. Jiří. Můžeme se těšit na vystoupení 
špičkového mužského sboru Pěveckého 
sdružení moravských učitelů, pěveckého 
sboru Zespół Chóralny SonArte z  Polska 
a slovenského Speváckého zboru Rozkvet 
z  Prievidze. Festival se koná za finanční 
podpory Moravskoslezského kraje a  Obce 
Baška.

Na závěr mi dovolte, abych pozval 
všechny sportovní příznivce na 10. ročník 
běžeckého závodu DOBERSKÁ PĚTKA, 
který se uskuteční v sobotu 18. května 2024 
od 9 hodin ve sportovním areálu na Spartě. 
Bližší informace naleznete na našem webu.

Ing. Jiří Carbol
starosta obce
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VEŘEJNÁ SBÍRKA NA OPRAVU  
STŘECHY KOSTELA SVATÉHO JIŘÍ V DOBRÉ

Zastupitelstvo obce Dob-
rá schválilo veřejnou sbír-
ku na opravu střechy věže 
kostela svatého Jiří v Dobré. 
Níže je popsána historie naší 
věže, která je velice dlouhá 
a  zajímavá. A  letos přidáme 
k  její historii další důležitý 
a historicky neopomenutelný 
okamžik, a to opravu střechy 
této věže. Veřejná sbírka je 
časově neomezená.

I  vy můžete na tuto opravu přispět fi-
nančními prostředky dle svých možností 
a  dle svého uvážení. Pokud chcete přispět 
hotovostí, můžete tak učinit na podatelně 
obecného úřadu v  Dobré, kde je umís-
těna uzamčená kasička. Další kasička je 
umístěna v  kostele svatého Jiří v  Dobré 
a  třetí v  kostelíčku svatého Antonína na 
Prašivé. Součástí veřejné sbírky je také 
založen  transparentní bankovní účet, kde 
můžete podporu zaslat. Číslo tohoto účtu je  
040037-1681975309/0800. 

Kostelní věži se říkalo „ruská”, poně-
vadž byla stavěna v letech 1816-1818, když 
se Dobrou navracela ruská vojska z  napo-
leonských bojišť domů. Je přistavěna ke 
staršímu kostelu. Nahradila starou dřevě-
nou zvonici, která „časem zpráchnivěla a tři 
zvony z ní nebylo kam zavěsit”. Je o tom ten-
to záznam: Arcivévoda Albert nechal na na-
léhavou prosbu faráře Kulhánka a  ředitele 
panství Jana z Teschenfeldu věž vybudovat. 
Tvůrci věže kostela byli stavitel Florián Jilk 
z  Těšína, tesař Josef Tyleček ze Sviadnova 

(ten dal tvar její báni, jíž je 
zastřešena), zámečník Ka-
rel Turský z  Frýdku, „který 
zhotovil krásný dvojitý kříž 
s mnohými okrasami a s ná-
pisem”.

Zavedením kostelních 
hodin a  jejich odbíjením 
poznali obyvatelé i při práci 
daleko i v polích, jaký je čas. 

Dosud čas jen odhadovali, nebylo-li mož-
no zdáli zaslechnout zvony frýdecké. Proto 
nám obce rozložené dál k horám hodiny zá-
viděly, ale se i škodolibě vysmívali, protože 
„mimojdoucím často špatně ukazují”.

Věž je dodnes pozoruhodnou a výraznou 
stavbou, vskutku skvostným klasicistním 
dílem. V roce 1823 psal o ní jistý cestovatel 
ve svém popisu kostelů, že „Dobrá vyzna-
menává se spanilou věží a je zajisté krásnou 
ozdobou kostela dobrozemského a  celého 
okolí. Především vyniká svou souměrností 
a  úpravou nad všechny jiné věže venkov-
ských kostelů daleko široko.”

„V  neděli 25. května 1862 strhla nad 
Dobrou a  celým jejím okolím hrozná bou-
ře. V  9 hodin večer se nebe pokrylo těžký-
mi mračny, blesk a hromobití se střídaly, až 
najednou ve 1/4 na 10 hrozně se zablesklo, 
hrom zarachotil, a  vrcholek věže na koste-
le, tak zvaná kaplička–lucerna, se bleskem 
chytila. Hrozný nářek a  zármutek povstal 
v  Dobré. Všichni volali do nebe o  pomoc, 
neboť kostel, který sirkovým kouřem byl 
naplněn, byl v největším nebezpečí popelem 
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lehnouti a  s  ním jestli ne celá, tak většina 
obce požárem zničena být, neboť silný vítr 
v  tu stranu právě vál. Však řízením Božím 
povstal prudký liják a  uhasil hořící sloupy 
a šindely, kteréž dva srdnatí mužové z Dob-
ré nasazením vlastního života byli dolů shá-
zeli. Elektrická jiskra pokazila nové varha-
ny, nadělala trhlin v celé věži a při klenbě při 
posledním okně, kdež do země sletěla. Od 
toho času je věž chráněna hromosvodem.”

Naposled byla střecha věže upravová-
na na jaře roce 1989. Kolem velké věže vy-
rostlo 37-40metrové lešení, aby mohla být 
provedena oprava báně s lucernou a novou 
měděnou krytinou. Práce prováděli zdejší 
dobrovolníci, řemeslníci z Čadce a klempíři 
z  Opavy. Pracovali 2-4 dny ve 3týdenních 
intervalech po dva měsíce. V makovici pod 
křížem byly odkryty stoleté dokumenty a pe-
níze, které tam zanechal správce farnosti 
před dávnými časy. Jednalo se o tři staré lis-
tiny (nejmladší z roku 1885, kdy byla mako-
vice naposled otevřena), fotografie tehdejší-
ho faráře Kittricha a  kooperátora Tvrdého, 
mince z doby Marie Terezie a Josefa II. Farář 
naší farnosti P. Alois Peroutka k nim přidal 
dokumenty dnešní doby pro paměť potom-
kům v  příštím tisíciletí – čtvrtou listinu 
o opravě věže a situaci v církvi, nové peníze 
a mince a několik fotografií ze současnosti. 
Opravy byly ukončeny v  polovině června, 
ještě před prašivskou poutí.

Historie věže kostela v datech:

•	 1818 — zastřešení nové věže přistavěné 
ke kostelu tesařem Josefem Tylečkem ze 
Sviadnova

•	 1823 — věži chválena jako „spanilá, jež 
je krásnou ozdobou kostela doberského 

a  celého okolí, protože „vyniká souměr-
ností a  úpravou nad všechny jiné věže 
venkovských kostelů daleko široko”

•	 1853 — obnova střechy novým šinde-
lem; na opravu přispěli farníci dobrovol-
nými dary

•	 1861 — na kostelní věž pořízeny nové 
hodiny

•	 1862 — blesk poničil věž, ale pro silný 
déšť se střecha nevzňala

•	 1885 — nově pokryty cibulové báně na 
věžích – šindel nahrazen plechem, vymě-
něn zpráchnivělý krov, pozlaceny a zno-
vu posvěceny kříže

•	 1916 — z věže jsou odebrány pamětihod-
né zvony na válečné účely

•	 1920 — nové, ocelové zvony

•	 1960 — obnoveny dřevěné schody ke 
kůru ve věži

•	 1968 — generální oprava věže včetně 
krytiny

•	 1969 — nové, elektrické hodiny

•	 1987–1989 — celková oprava, věž po-
kryta novým měděným plechem

•	 2012 — oprava věže a  úplná výměna 
ztrouchnivělé vížky za novou

•	 2014 — zavěšeny nové zvony ve věži

Děkuji všem dárcům za finanční podpo-
ru. Vzhledem k tomu, že veřejná sbírka není 
časově omezena, můžete přispívat dle svých 
možností. 

Ludmila Baranová
Místostarostka obce
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JARNÍ OLYMPIÁDA 2024
Obec Dobrá spolu s ne-

ziskovou společností Hry 
k Vám a se sportovním zaří-
zením Areál U Medvěda po-
řádá v pátek 10. 5. 2024 od 
8:00 hodin již  třetí JARNÍ 
OLYMPIÁDU pro děti ze 
základních škol od 1. do 9. 
třídy. Letos se zúčastní děti 
ze Základních škol v  Dob-
ré, na Morávce, v  Raško-
vicích, 2. ZŠ ve Frýdku-Místku, ZŠ T. G. 
Masaryka ve Frýdlantě nad Ostravicí a žáci 
ZŠ v Bašce.

Pro děti budou připraveny individuální 
sportovní soutěže dle věkových kategorií 
a také kolektivní zápasy ve fotbale, florbale 
a vybíjené.

Cílem olympiády je navázání nových 
přátelství mezi dětmi, verbální komunika-
ce mezi dětmi, pohyb na čerstvém vzdu-
chu, podpořit v dětech sportovního ducha 
a ukázat jim, že do sportu patří kázeň, dis-
ciplína, řád a  fair play. V  neposlední řadě 
se děti seznámí s  různými sporty, které si 
mohou vyzkoušet a osobně,  poznají špič-
kového sportovce, který bude na letošní 
olympiádě  hostem. 

S touto akcí je spojena také dobročinná 
akce. Již potřetí se letos snažíme finančně 
pomoci rodinám s  hendikepovaným dítě-
tem. Letos chceme podpořit Elišku a  Ba-
runku z Morávky. Obě statečně bojují s ne-
přízní osudu.

Dvouletá Eliška má opožděný psycho-
motorický vývoj, centrální koordinační 

a  tonusovou poruchu. Ne-
přijímá stravu jako zdravé 
děti, má zavedený PEG. 
Dnes zatím leze pomalinku 
po čtyřech, s pomocí dospě-
lé osoby ujde po nožičkách 
jen krátkou vzdálenost. 
Eliška je velice milé děvčát-
ko, které bedlivě pozoruje 
svět kolem ní. Jak ale svět 
kolem sebe vnímá a nakolik 

bude samostatná se ukáže až časem.

Barborce jsou 3 roky. V  jednom roce 
jí byl diagnostikován tumor mozku. Ope-
rativně jí byl z  většinové části odstraněn. 
Barunka musí pravidelně rehabilitovat, 
nyní navštěvuje mateřskou školku, kde se 
jí věnuje asistentka a malá holčička se sna-
ží pomalu začlenit mezi děti. Chce se jim 
vyrovnat, a to ji stojí spoustu sil a času.

Oběma děvčátkům bychom chtěli ve-
řejnou sbírkou pomoci uhradit rehabilita-
ce, které potřebují a  jsou nad rámec zdra-
votního pojištění a také různé zdravotnické 
pomůcky, případně pobytové rehabilitace. 
Finance budou pro tyto rodiny velkým pří-
nosem a  jejich dětem tak pomůžeme zvlá-
dat každodenní činnost, které jsou pro nás, 
zdravé jedince samozřejmostí.

Podpořte naši olympiádu svou ná-
vštěvou, nebo přispěním na veřejnou 
sbírku pro naše malá děvčátka na účet 
č. 257979592/0600.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce Dobrá
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J a r n í 
o ly m p i á d a
2 0 2 4

S O U T Ě Ž N Í  D I S C I P L Í N Y :

s o u t ě ž i t  b u d o u  ž á c i  t ě c h t o  š k o l :
2ZŠ FRÝDEK-MÍSTEK   |   ZŠ  MORÁVKA   |   ZŠ DOBRÁ  |   ZŠ Baška 
ZŠ FRÝDLANT NAD OSTRAVICÍ ,  nám. T. G. Masaryka   |   ZŠ RAŠKOVICE

OPIČÍ DRÁHA + hod na cíl
(1. – 2. třída) 

SKOK Z MÍSTA 
(1. – 2. třída)

PŘESKAKOVÁNÍ 
DLOUHÉHO LANA 
(3. – 4. třída) 

HOD NA CÍL  
+ skákání v pytlích 
(3. – 4. třída)

OPIČÍ DRÁHA  
+ přeskakování lana 
(3. – 4. třída) 

FOTBAL
(5. -6. třída) 

STŘÍLENÍ  
ZE VZDUCHOVKY  
NA TERČ + opičí dráha 
(5. – 6. třída) 

VYBÍJENÁ
(5. – 6. třída) 

FLORBAL  
(7. – 9. třída) 

INLINE BRUSLE 
(7. – 9. třída)

10. května 2024  | 8.00-14.00 hod.
areál U medvěda (Dobrá)

S o u t ě ž n í 
š k o ly :

P a r t n e ř i :

Uzeniny 
Carbol

O B C E :
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Elektromobil na obecním úřadě
V  průběhu měsíce Března dostala naše 

obec nabídku od společnosti Hyundai Mo-
tor Manufacturing Czech na bezplatné 
zapůjčení elektromobilu na dobu dvou mě-
síců, a protože nad elektromobilitou uvažu-
jeme na obci již delší dobu, rozhodli jsme se 
této nabídky využít. Vozidlo již někteří z Vás 
určitě zahlédli, jedná se o nový model vozu 
KONA electric, světle modré barvy, který se 
vyrábí ve výrobním závodě společnosti Hy-
undai v Nošovicích.

Vozidlo jsme si přebrali na konci března 
a  začali jej využívat jako služební vozidlo 
pro každodenní agendu obecního úřadu. 
Vyjíždíme s  ním k  místním šetřením, pří-
padně k  zajištění organizačních a  provoz-
ních záležitostí, jak na území naší obce, tak 
i mimo něj, nebo také na nejrůznější jednání 
například na magistrát města Frýdku-Míst-
ku nebo krajský úřad Moravskoslezského 
kraje. Během doby, po kterou bude mít vo-
zidlo obec zapůjčeno, bude umožněno za-
městnancům obecního úřadu, kteří projeví 

zájem, využít vozidlo po krátké instruktáži 
k plnění pracovních záležitostí.

Při všech naších cestách zapůjčeným vo-
zem se seznamujeme s aspekty elektromobi-
lity a jejími výhodami i nevýhodami. Vozidlo 
máme sice zapůjčeno krátce, ale již nyní 
mohu říci, že plní požadované úkoly dobře, 
a  s  dojezdem na plné nabití přes 400  km, 
je plně vyhovujícím referenčním vozem na 
našem úřadě. Co se týče dobíjení elektro-
mobilu, zatím jsme využívali pouze nabí-
jení přes nabíječku propůjčenou k  vozu do 
běžné elektrické zásuvky, což ale vzhledem 
k dennímu nájezdu plně dostačuje a vůz se 
stihne přes noc, kdy není využíván, opět 
dobít. V  průběhu nějaké delší cesty ovšem 
může nastat potřeba dobíjet i  někde jinde 
a v  tomto případě bychom využili sít veřej-
ných dobíjecích stanic, ale zatím využití této 
možnosti nebylo potřeba.

Vypůjčený vůz budeme vracet na kon-
ci května a do té doby budeme na obecním 
úřadě sbírat zkušenosti s  provozem elek-

tromobilu, abychom se 
v  případě možnosti poří-
zení tohoto typu vozu na 
obecní úřad mohli správ-
ně rozhodnout. Dovolte 
mi ještě poděkovat společ-
nosti Hyundai Motor Ma-
nufacturing Czech za tuto 
neocenitelnou příležitost, 
vyzkoušet si tento vůz, dle 
potřeb obecního úřadu, 
v reálných podmínkách.

Pavel Peterek
1. místostarosta obce
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Okružní křižovatka nad kinem
Jak jistě již všichni víte, v měsíci březnu 

otevřelo nově vybudované obchodní cent-
rum v lokalitě nad kinem naproti benzinové 
pumpy. Obchodní centrum se nachází v těs-
né blízkosti problémové křižovatky krajských 
silnic II. a III. třídy, spojujících průmyslovou 
zónu Nošovice s dálnicí D 48 a silnici II/648. 
Obec Dobrá a její vedení se snaží dlouhodobě 
vyřešit tíživou situaci na této křižovatce, ke 
které se nyní navíc přidal i provoz související 
s otevřením obchodního centra.

Nejprve se vraťme do historie a  připo-
meňme si proč jsme se od vybudování Prů-
myslové zóny v Nošovicích zdánlivě „nikam“ 
neposunuli. Záměr vybudování okružní kři-
žovatky, byl dlouhodobě blokován nemož-
ností jednat s tehdejšími majiteli pozemků, 
nezbytně nutných pro potřeby zbudovaní 
kruhového objezdu v parametrech požado-
vaných Správou silnic MSK. Tato situace se 
paradoxně vyřešila s příchodem nového ma-
jitele, který na potřebných pozemcích chtěl 
zbudovat obchodní centrum a  tím pádem 
zde byla opět možnost jednat o  umístění 
okružní křižovatky. Obec Dobrá uzavřela 
v roce 2018 rámcovou dohodu s Moravsko-
slezským krajem a začala připravovat studii 
a projektovou dokumentaci pro stavební po-
volení křižovatky. V době příprav obchodní-
ho centra, již byla známa poloha okružní 
křižovatky v rámci příslušných parcel a tak 
mohly být obě stavby koordinovány tak, aby 
je bylo možné realizovat. K  této koordina-
ci byla uzavřena dohoda mezi obcí Dobrá 
a  investorem obchodního centra. Zde je 
nutno uvést, že záměr obchodního centra 
byl v souladu s uzemním  plánem obce, kte-
rý se v této lokalitě neměnil ani v roce 2017 

(platnost nového územního plánu), obec se 
proto rozhodla spolupracovat s  investorem 
obchodního centra a uzavřít výše uvedenou 
dohodu a tím umožnit přípravu a výstavbu 
okružní křižovatky.

V  současnosti je hotov koncept doku-
mentace pro společné povolení okružní 
křižovatky a probíhá proces inženýrské čin-
nosti a  příprava podání žádosti o  společné 
povolení stavby. Tato stavba je dle zákona 
veřejně prospěšnou stavbou, což bude po-
tvrzeno i  ve změně územního plánu č.  1 
(přepokládané schválení 06/2024) a  tato 
skutečnost výrazně napomáhá k  získání 
společného povolení stavby.

Obec, dle výše zmíněné rámcové doho-
dy, nyní vstoupila do jednání s MSK, ohled-
ně navazujících dohod vedoucích k přípravě 
a  realizaci této stavby. V  rámci Projektové 
dokumentace byl již zpracován předběžný 
rozpočet a v rámci jednání s MSK bylo již ře-
šeno i spolufinancování obce Dobrá v rámci 
výstavby okružní křižovatky. Celkové nákla-
dy na výstavu okružní křižovatky by se měly 
pohybovat okolo 30 mil. Kč bez DPH a podíl 
obce Dobrá by měl být zhruba 5 mil. Kč bez 
DPH. Tyto finance budou využity na výstav-
bu chodníků v  rámci okružní křižovatky, 
veřejného osvětlení a souvisejících nákladů. 
Samozřejmě budou prověřovány možnosti 
získání dotací na tuto akci, a to jak ze strany 
obce tak MSK. Dále také obec podniká prv-
ní kroky k zajištění dokumentace pro prove-
dení stavby, kde se již bude finančně podílet 
také MSK. V  březnu letošního roku byla 
odeslána žádost náměstkovi hejtmana MSK 
pro dopravu o  zařazení výstavby okružní 
křižovatky, dle finančních možností, do 
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rozpočtu kraje co nejdříve. Tato stavba je 
zařazena v tzv. bílé knize a je tudíž prioritní 
stavbou v rámci dopravních staveb v MSK.

Dalším důležitým bodem, který se obec 
pokusí zajistit, je nabytí práv k pozemkům 
potřebným k  samotné výstavbě, a  to jak 
k  trvalým záborům pozemků, tak i  k  těm 
dočasným, nutným k  realizaci stavby, tak 
jak vyplývá z projektové dokumentace. I zde 
již obec podniká první kroky a  oslovuje 
jednotlivé majitele pozemků a  pokouší se 
najít vzájemnou dohodu. Veškeré závazky 
vyplývající z dohod s majiteli dotčených po-
zemků bude vyplácet obec Dobrá, k čemuž 
se obec zavázala v rámci dohod s MSK. Vy-
plácet bude obec také případné kompenzace 
v rámci vyvlastnění, které je v tomto přípa-
dě, díky statusu veřejně prospěšné stavby, 
možné, ovšem doufám, že nebude nutné 
tento institut použít a  se všemi dotčenými 
vlastníky najdeme společně řešení.

Jak můžete sami zhodnotit příprava 
této stavby není jednoduchá a  obec Dobrá 
se snaží vynaložit všemožné úsilí k  tomu, 
abychom nakonec docílili výstavby okružní 
křižovatky co nejdříve a zlepšili bezpečnost 
křižovatky, protože je to naší prioritou. Vě-
řím, že se nám vše podaří dotáhnout do 
zdárného konce.

Chtěl bych zde ještě poděkovat všem za-
městnancům obecního úřadu v Dobré, kte-
ří se podílejí na přípravě této stavby, která 
pro náš úřad není běžná a ani jednoduchá, 
a dále bych chtěl poděkovat projekční kan-
celáři Dopravoprojekt Ostrava, která zví-
tězila ve výběrovém řízení na dokumentaci 
stavby a  je nám plně k  dispozici, jak svou 
odborností tak zkušenostmi, v rámci řešení 
všech problému, která nám příprava této 
stavby přináší.

Pavel Peterek
1. místostarosta obce

PODĚKOVÁNÍ ZA KONCERT
Na květnou neděli v  10 hodin do-

poledne si pro nás v kostele  připravil 
chrámový sbor koncert GOLGOTA. 
Byl to nádherný zážitek.  Velikonoční 
atmosféra se díky krásným zpěvům 
dostala až k našemu srdci.  Sólové zpě-
vy se nesly lodí kostela jako ptáci ve 
větru a sborový zpěv jako jejich hejno. 

Děkuji všem, kteří zpívali, všem, 
kteří hráli na hudební nástroje a  pře-
devším panu Zdenkovi Tesarčíkovi 

za jeho úžasné vedení celého chrámo-
vého sboru. Za tímto koncertem stojí 
mnoho hodin pilné práce a  zkoušení. 
Je zapotřebí se sem tam zastavit a uvě-
domit si naše bytí a  nechat starosti 
za hlavou. Alespoň na okamžik. Moc 
Vám všem děkuji za krásné chvíle a tě-
ším se na vaše další koncerty.

Ludmila Baranová
Místostarostka obce
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SENIOR TAXI V DOBRÉ
Od 1. dubna mohou senioři star-

ší 65 let a  držitelé průkazu ZTP nebo 
ZTP/P  bez věkového omezení využít tzv. 
SENIOR TAXI. Zájemci si mohou vy-
zvednout průkazku, která Vám umožní 
využít těchto služeb, na obecním úřadě, 
kde odevzdají vyplněný formulář. Ten  je 
k  mání ke stažení na obecních interne-
tových stránkách, nebo přímo na obec-
ním úřadě. Zatím si kartičku vyzvedlo 
36 seniorů. Pro další máme kartičky 
připravené. Paní Mohylová na matrič-
ním úřadě v Dobré, číslo dveří 16, tel. č. 
558  641 307, má tuto agendu na staros-
ti, na ni se můžete v této věci obracet.  

SENIOR TAXI vás zaveze do zdra-
votnických zařízení a do lékáren na úze-
mí obcí Sdružení obcí povodí Morávky 

a na katastrálním území města Frýdku-
-Místku.

Doprava je zpoplatněna, a  to 30 Kč 
za jednu cestu. Pokud s sebou potřebu-
jete doprovod, oznámíte tuto skutečnost 
telefonicky při objednání cesty a dopro-
vod již poplatek neplatí.      Na kartičce 
je uvedeno telefonní číslo, na kterém si 
službu objednáváte, minimálně den do-
předu.

Pevně věřím, že tato služba Vám zpří-
jemní dojezd k lékaři i do lékárny a bude 
pro Vás velkým přínosem. Již dlouhou 
dobu jste o  tuto službu vy, senioři, pro-
jevili velký zájem, proto jsem ráda, že 
můžete dopravu využívat.

Ludmila Baranová
Místostarostka obce

POUŤ  V DOBRÉ
Vážení, blíží se datum letošní pouti 

v  Dobré. Tuto událost prožijeme o  víkendu 
27. a 28. 4. 2024. Malá pouť připadá na stře-
du 24. 4. 2024. V 17:30 bude sloužena mše 
svatá v  kostele svatého Jiří, našeho patro-
na. Velká pouť bude oslavena v neděli 28. 4. 
2024, a to v 8:00 hodin a pak v 10:30 hodin 
v kostele v Dobré. Všichni jste srdečně zváni.

Ke tradiční doberské pouti neodmysli-
telně patří také atrakce, které budou opět 
v prostorách bývalého dřevoskladu u želez-
ničního přejezdu.

Apeluji na Vaši zodpovědnost. Dbejte 
své osobní bezpečnosti a bezpečnosti Vašich 
dětí, železniční přechod používejte pouze 
v době, kdy není spuštěno výstražné zařízení 
a  nepohybujte se v  bezprostřední blízkosti 
kolejiště po celé jeho délce.

Přeji nám všem, aby se pouť vydařila, 
aby nám svítilo sluníčko a když ne, tak ales-
poň ať neprší, ať si naše děti a vnoučata mo-
hou užít pouťové radovánky do sytosti.

Ludmila Baranová
Místostarostka obce
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Místní poplatky 

POPLATek ZA ODPADy  
– sazba poplatku pro fyzickou osobu činí 
650 kč.
Děti od 11 - 15 let včetně – ve výši 50 % sazby.

Osvobozeni od poplatku jsou: 
- děti do věku 10 let včetně 
- občané obce Dobrá starší 80 let včetně.

Poplatek za odpady z  vlastnictví nemovité 
věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stav-
bu pro rodinnou rekreaci, ve které není při-
hlášena žádná fyzická osoba a která je umís-

těna na území obce, činí 650,- kč. 

Uhraďte převodem na účet číslo: 
168 197 5309/0800,  VS: 1337 + čp.

- do poznámky uvádějte, za koho odpady 
platíte – vypište jednotlivé osoby – nestačí 
napsat rodina košťálová – platba nebude 
přiřazena do doby, než doložíte, za koho 
konkrétně byla provedena (zaplatíte-
-li převodem, známka na popelnici Vám 
bude zaslána domů) 
POPLATek Je SPLATNÝ DO 30. 9. 2024

INFORMACE PRO OBČANY!!!!
UZAVŘENÍ SBĚRNÉHO DVORA V DOBRÉ V DOBĚ STÁTNÍCH SVÁTKŮ!!!

kVĚTeN
1. 5. 2024    STŘEDA    ZAVŘeNO
8. 5. 2024    STŘEDA    ZAVŘeNO

CELOSTÁTNÍ KURZ FLORISTIKY V DOBRÉ
Ve dnech 9. a 10. března se u nás v Dob-

ré uskutečnil pod záštitou Svazu zahrádkářů 
celorepublikový kurz floristiky.  Bylo nám ctí 
zapůjčit za tímto účelem prostory hasičské 
zbrojnice. Zúčastnilo se celkem 15 kurzistek 
z  blízkého i  vzdáleného okolí a  celý dvou-
denní kurz vedl zkušený florista pan Zdeněk 
Kupilík z Prahy. 

Velkým překvapením, zejména pro mě, 
byl nový trend, a  to především umělých 
květin. Propriety pro kurzistky přivezl pan 
Kupilík a  dva dny se všichni pilně věnovali 
svým dílům. Pod jejich rukama vznikly krás-
né jarní a  velikonoční dekorace, které jste 
mohli vidět i  na obecním úřadě, kterému 

část výrobků kurzistky z Dobré – paní Hana 
Gregorová, slečna Alexandra Gregorová 
a paní Petra Sekaninová – darovaly.

Chci touto cestou poděkovat panu Mi-
chalu Tvrdému, který tuto akci velice podpo-
řil nejen organizačně, ale také osobně u za-
hájení a  ukončení kurzu. Také patří podě-
kování paní Boženě Burdové, která zajistila 
pro kurzistky krásný mech na dotvoření de-
korací. V  neposlední řadě děkuji „holkám“ 
Gregorovým a Petře Sekaninové za zajištění 
občerstvení a bezproblémového průběhu ce-
lého kurzu.

Ludmila Baranová
Místostarostka obce
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Změna č. 1 Územního plánu Dobrá
Veřejné projednávání - 22. 5. 2024 v 16 hodin
Magistrát města Frýdku-Místku, odbor 

územního rozvoje a  stavebního řádu, jako 
pořizovatel Změny č. 1 Územního plánu 
Dobrá všem občanům oznamuje, že v sou-
ladu s  § 171 až 173 zákona č. 500/2004 
Sb., správní řád v platném znění a v soula-
du s ustanovením § 52 a § 53 odst. 2 záko-
na č. 183/2006 sb., o  územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon) ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen ,,stavební zá-
kon“), zahajuje řízení o Změně č. 1 Územní-
ho plánu Dobrá.

Podle ustanovení § 52 odst. 1 stavební-
ho zákona a § 20 odst. 1 stavebního záko-
na, bude návrh Změny č. 1 Územního plá-
nu Dobrá vystaven k veřejnému nahlédnutí 
ode dne vyvěšení veřejné vyhlášky tj. od 
15. 4. 2024

► na obecním úřadě v Dobré (pondělí a stře-
da od 8.00 – 12,00 a od 12,30 do 17.00 ho-
din a úterý a čtvrtek od 8.00 do 11.00 ho-
din), v zasedací místnosti ve 2. patře.

► na Magistrátu města Frýdku-Místku, od-
bor územního rozvoje a stavebního řádu, 
Radniční 1148, Frýdek-Místek, kancelář 
č. 407  (pondělí, středa od 8.00 do 17.00 
hodin, čtvrtek od 8.00 do 15.00, úterý, 
pátek od 8.00 do 13.00 hodin)  

Návrh Změny č. 1 Územního plánu Dob-
rá bude zveřejněn v elektronické podobě na 
webových stránkách obce Dobrá www.dob-
ra.cz pod odkazem Obecní úřad Dobrá – 
dokumenty ke stažení – územní plán.

Podle ustanovení § 52 odst. 1 a 53 odst. 
1 a  2 stavebního zákona pořizovatel ozna-
muje, že uskuteční veřejné projednávání 
k návrhu Změny č. 1 Územního plánu Dob-
rá dne 22. 5. 2024 v 16 hodin ve společen-
ském sále Základní školy v Dobré.

Podle ustanovení § 52 odst. 3 staveb-
ního zákona mohou námitky proti návrhu 
Změny č. 1 Územního plánu Dobrá podat 
pouze vlastníci pozemků a  staveb dotče-
ných návrhem řešení, oprávněný investor 
a zástupce veřejnosti.  

Upozorňujeme, že námitky nebo při-
pomínky musí být uplatněny nejpozději do 
7 dnů ode dne veřejného projednávání, pí-
semnou formou s  uvedením odůvodnění, 
údajů podle katastru nemovitostí dokladu-
jících dotčená práva a vymezení území do-
tčeného námitkou. K  později uplatněným 
stanoviskům, připomínkám a námitkám se 
nepřihlíží.

Připomínky a  námitky lze uplatnit rov-
něž před konáním veřejného projednávání 
návrhu Změny č. 1 Územního plánu Dobrá 
písemnou formou na adrese Magistrát měs-
ta Frýdku-Místku, odbor územního rozvoje 
a  stavebního řádu, Radniční 1148, 738 22 
Frýdek-Místek. 

Připomínky musí splňovat náležitosti 
podle § 37 správního řádu, tj. musí být patr-
né, kdo připomínku uplatňuje, které věci se 
týká a co se navrhuje.  
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Co jsme v roce 2023 udělali pro životní prostředí?
Díky obyvatelům se naše Obec Dobrá 

může za rok 2023 pochlubit výsledky sběru 
vysloužilého elektrozařízení předaného ke 

zpětnému odběru společnosti Elektrowin 
o celkové hmotnosti 9,44 t. Každý obyvatel 
tak odevzdal průměrně 2,89 kg spotřebičů. 
Ušetřili jsme tak spotřebu elektřiny a snížili 
produkci skleníkových plynů. Nespotřebo-
vali jsme ropu, železnou rudu, měď a hliník, 
které jsou potřebné pro průmyslovou výro-
bu. Nahradili jsme je právě recyklací ode-
vzdaných spotřebičů. 

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje 
Osvědčení o  podílu na zlepšení životního 
prostředí, které na základě dosažených vý-
sledků vystavil kolektivní systém pro sběr 
a  recyklaci vysloužilých spotřebičů Elek-
trowin.

Vyplývá z  něj, že díky našim odpověd-
ným obyvatelům došlo za rok 2023 k úspo-
ře produkce CO2 o 106,38 tun. Tipnete si, 
kolik smrků pohltí stejné množství CO2? 
41 ks!

Také nebylo nutné vytěžit a spotřebovat 
5 533,73 litrů ropy. Představte si, že z toho-

 

 

OBEC DOBRÁ
2023 9 436

106,38

5 533,73

56 965,28

41

207

56 966

5 468,59

225

188,88

33 579

228,59

15 240

26.03.2024

Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2024  probíhat každou první středu v měsíci 

 v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 
Termíny:  15.5., 5.6., 3.7., 7.8., 4.9., 2.10., 6.11., 4.12. 2024.

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2024
Pondělí 

6.5., 3.6., 1.7., 5.8., 2.9., 7.10., 4.11., 2.12. 2024   
příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.
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to množství se pokryje spotřeba pohonných 
hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna po 
dálnici D1, a to 207krát.

Došlo také k  úspoře 56 965,28 kWh 
energie. Asi stejné množství, jako kdy-
bychom spustili cyklus myčky nádobí 
56966krát.

Z  odevzdaného množství spotřebičů se 
podařilo vrátit do výroby 5 468,59 kg žele-
za. Takové množství recyklovaného železa 
je možné použít pro výrobu 225 ks nových 
praček, aniž by bylo nutné těžit železnou 
rudu.

Recyklací vysbíraných spotřebičů se 
také podařilo získat 188,88 kg mědi, což 
stačí pro ražbu 33579 1€ mincí, nebo 
228,59 kg hliníku, který by stačil na výrobu 
15240 plechovek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektrozařízení obsahuje 
nejen dále využitelné materiály, ale také 
škodlivé látky. Odhozením do popelnice se 
elektrozařízení nedostanou k  recyklaci, ale 
skončí nevyužité na skládce. Odevzdávejte 
spotřebiče na sběrný dvůr, nebo poslednímu 
prodejci při zakoupení nového!

Základní škola Dobrá informuje…..
MALé MATuRiTy ANeB PROžiTek 
ZkOušeNí PŘeD VSTuPeM NA 
STŘeDNí škOLu

V  týdenním předstihu před přijímacími 
zkouškami na střední školy jsme pro naše 
deváťáky připravili projekt v podobě tzv. Ma-
lých maturit. Projektový den přilákal celkem 
29 deváťáků, kteří se podrobili simulovaným 

maturitním zkouškám, aby si ověřili svou 
připravenost a  zvládli nervozitu spojenou 
s důležitým momentem přijímacích zkoušek.

Po slavnostním úvodním ceremoniálu, 
kdy paní ředitelka Mgr. Radka Otipková 
představila jednotlivé zkoušející komise, byli 
žáci seznámeni s průběhem celého projekto-
vého dne. Žáci již předem podstoupili focení 

na tzv. malé maturitní tab-
lo a  absolvovali všeobecný 
test, který se podobal přijí-
macím testům a  mimo jiné 
byl také zaměřen na logické 
myšlení. Nyní na žáky čeka-
la ústní zkouška z  českého 
jazyka a matematiky. Každý 
z maturantů, po zdolání této 
„překážky“, si napsal své se-
behodnocení a  obdržel me-
daili. Po opuštění místnosti 
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Setkání Ekotýmů
Na konci února nás přišli na-

vštívit Ekotýmáci ze Základní 
školy v  Raškovicích. Máme totiž 
společnou zálibu, a  tou je starat 
se o  přírodu a  životní prostředí 
v  našich školách. Nejprve jsme je 
provedli po naší škole. Ukázali jim nástěnku 
Ekotýmu, kde se nachází jednotlivé učebny 
a další zákoutí naší školy. Následně jsme se 
všichni sešli v učebně přírodopisu. 

Vzájemně jsme se představili a řekli, co 
nás vedlo k  tomu být v Ekotýmu. Ani jsme 

se nenadáli a skončila první hodina. 
Dali jsme si svačinu a odebrali jsme 
se do tělocvičny, kde byla nachysta-
ná skvělá aktivita. 

Byla to opičí dráha. Úkolem 
bylo vyluštit ekotajenku. A  nebylo to tak 
jednoduché, jak se zdá. Museli jsme nejpr-
ve zvládnout celou dráhu a  na konci si za-
pamatovat otázky, díky kterým jsme mohli 
doplnit tajenku. Po úspěšném zdolání opičí 
dráhy a  vyluštění tajenky jsme šli zpět do 
učebny. Tam jsme si oddechli a  přichystali 
se na další aktivitu. 

Tato aktivita nebyla fyzicky náročná, ale 
zaměstnala naše hlavy. Museli jsme totiž po-
znávat naše rostliny a stromy. Jakmile jsme 
si zodpověděli všechny obrázky, tak nám 
paní učitelka donesla výborné občerstvení. 
Po buchtě se jenom zaprášilo. A  to už byl 
konec našeho společného dne. Předali jsme 
si dárečky a Ekotýmáci z Raškovic odjížděli 
zpět do své školy.

Moc jsme si to všichni užili a slíbili jsme 
si další společné setkání.

Za Ekotým Nela Dohnalová

zkoušejících žáci zaznamenávali své prvotní 
dojmy. 

Během celého dopoledne měli maturan-
ti možnost využít odpočinkové zóny, kde si 
mohli navzájem sdělit své zážitky, poradit se 
s paní psycholožkou a dopřát si občerstvení 
(dokonce ochutnat vlastnoručně upečenou 
buchtu od paní zástupkyně). Poděkování pa-
tří Klubu rodičů za jejich finanční podporu 

této iniciativy. Projektový den vyvrcholil slav-
nostním předáním maturitního vysvědčení. 
Žáci napjatě očekávali svá hodnocení a větši-
na z nich odešla spokojená, neboť dosáhla na 
výsledek označovaný jako „perfektní”.

Věříme, že s dostatkem štěstí a tvrdé práce 
zvládnou i přijímací zkoušky :).

Mgr. Michaela Kuboňová
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Obrovský úspěch doberských žaček!  
Jasně vyhrály volejbalový turnaj v Raškovicích
Na začátku března vyrazily naše žačky 

do Raškovic na volejbalový turnaj. Naše 
dívčí družstvo jsme složili z  velmi talen-
tovaných dívek, takže jsme tajně doufali 
v nějaký úspěch. A ten se dostavil! Ale že to 
bude až takovým stylem? Tomu jsme snad 
ani nevěřili!

Dívčí turnaj ve volejbale se odehrál 
1. března. Do raškovické haly se sjelo hned 
10 družstev z různých škol v našem okrese. 
V  tomto turnaji se hrálo o  postup do kraj-
ského finále. Mělo to ale háček! Z 10 druž-

stev do zmíněného finále postoupily pouze 
vítězky… 

Tým poskládala děvčata z 8. a 9. roční-
ků. Jeho součástí byly: Helena Lisníková, 
Beáta Dudková, Matylda Damková, Tereza 
Szotková, Vanda Fárová, Lucie Dobešová 
a  Natálie Nováková. Žačky z  naší školy si 
s přehledem „smlsly“ na každém týmu, kte-
rý se proti nim na palubovce v Raškovicích 
postavil. Doberské holky všechny soupeřky 
rozdrtily v  zápasech vždy 2:0. Takže naše 
dívky během turnaje neztratily jediný set!

Chtěli bychom všem holkám, které se 
turnaje v Raškovicích zúčastnily, poděko-
vat. Skvěle jste reprezentovaly naši školu 
a postup do krajského finále jste si jasně 
zasloužily. Pevně věřím, že si tento velký 
sportovní den v  podobě krajského finále 
– který vás teprve čeká – pořádně užijete!

Mgr. Petr Krus

Volejbalový turnaj učitelé vs. deváťáci
V  pátek 8. března od 14 hodin proběhl 

v  obou tělocvičnách ZŠ Dobrá volejbalový 
turnaj družstev. Mezi sebou se utkala tři 
družstva devátých ročníků a  družstvo uči-
telů, které posílila jedna bývalá žákyně.  Na 
celém turnaji se všem líbila i velmi přátelská 
atmosféra, při které ani tak nešlo o výsled-
ky. Ty prakticky řešil jen málokdo, protože 
ze 6 zápasů jsme zaznamenali jen 3 zápasy.

Všechna družstva se tedy mezi sebou 
prostřídala a  s  jistotou lze říci jen to, že 
družstvo učitelů nezvítězilo ani v  jednom 

utkání. Nicméně to bylo, přátelé, vždycky 
jen o  fous. 🙂 Namísto vyhlášení jsme si 
vzájemně poděkovali za prima odpoledne, 
rozdali všem účastníkům včetně šikovných 
rozhodčích z  řad deváťáků pár tyčinek na 
doplnění energie a rozešli se domů. 

Ještě jednou tedy velké díky všem tý-
mům z  devítek, odvážlivcům z  řad učitelů, 
kteří se odhodlali postavit těmto mnohdy 
excelentním hráčům a také všem, kteří přišli 
hráčům fandit a podpořit je.

Mgr. Petr Svoboda
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Logický kvíz
Hádanky, logické úlohy, šifry… To vše 

čekalo na žáky, kteří se zúčastnili logického 
kvízu, který se konal v úterý 19. března po 

vyučování. Do učebny hudební výchovy, kde 
se kvíz odehrával, dorazilo 27 žáků, kteří se 
rozdělili do celkem 6 týmů. Drtivou většinu 
tentokrát tvořili sedmáci a osmáci. Na žáky 
čekalo celkem 43 otázek a úkolů, se kterými 
si mnozí celkem hravě poradili. 

Klání bylo do poslední chvíle vyrovnané, 
na prvním místě se 34 body skončily hned 
dva týmy: Rybí filé a  Mařeny. Bronzovou 
příčku pak s 32 body obsadily Guči mouchy. 
Ale ani ostatní týmy nemusely být smutné: 
na každého, kdo se akce zúčastnil, čekala 
v závěru sladká odměna. 

Mgr. J. Málková a O. Kafonková 

Turnaj v Dodgeballu 
V  pátek 22. 3. se v  tělocvičně základní 

školy uskutečnil turnaj 5. ročníku v  dod-
geballu. Při samotné hře dochází k rozvo-
ji spolupráce. Důležitá je rovněž i zvolená 
taktika týmu. Žáci rozvíjejí techniku hodu 

míčem a  v  neposlední řadě chování a  jed-
nání v  duchu fair play. Konal se druhý 
ročník a  byl bohužel ovlivněn nemocností 
žáků. Každá třída měla za úkol sestavit dva 
pětičlenné týmy. Celkem si ale zasoutěžilo 
pouze 15 žáků. To však nijak neubralo na 
kvalitě a  chuti si zahrát. Každý tým hrál 
2 zápasy – jeden zápas 2 x 10 minut. Žáci 
soutěžili s nadšením, navzájem se povzbu-
zovali a  společně vytvořili úžasnou atmo-
sféru. Vítězně skončil tým 5.  A  /1, druhé 
místo obsadil tým 5. B /1 a třetí příčku ob-
sadil tým 5. A /2.

Chtěla bych touto cestou poděkovat Klu-
bu rodičů za finanční podporu akce, paní 
Šárce ze školního bufetu za připravené ba-
líčky a Mgr. Petru Svobodovi za pomoc při 
rozhodování.

Mgr. Renata Kubalová
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Pěvecká soutěž Skřivánek
Měsícem březnem při-

šlo jaro mezi nás. O  tom, 
co se děje na jaře v přírodě 
a mezi námi lidmi, se zpívá 
v  nejedné lidové písničce. 
A tak i u nás ve škole se opět 
po roce rozezpíval „Skři-
vánek“ – pěvecká soutěž 
ve zpěvu lidové písně. Na 
1. stupni soutěžilo ve třech 
kategoriích 40  dětí. V  jed-
notlivých kategoriích se na 
třetím místě umístily Eliška 
Kendziorová (1. B), Natá-
lie Crlíková (2. A) a Markéta Walczysková 
(4. A). Druhé místo obsadily Linda Švrčko-
vá (1. A), Agáta Messingová (3. A) a Tere-

za Stypková (4. C) a  první 
místo si vyzpívaly Tamara 
Jedličková (1. A), Natálie 
Vojtíková (2. C) a  Barbo-
ra Dočkalová (5. B). Děti 
umístěné na 1. a  2. místě 
budou reprezentovat naši 
školu v okrskovém kole pě-
vecké soutěže „Loutnička“ 
ve Frýdku-Místku. Snad 
jim jejich vybrané oblíbené 
lidové písničky přinesou 
štěstí. Všem zúčastněným 
zpěváčkům děkujeme za 

společně příjemně strávené hudební dopo-
ledne.

Mgr. Petra Svobodová

Anglická soutěž v hláskování Spelling Bee
Předvelikonoční období žákům 5. roč-

níku zpestřila anglická soutěž v hláskování 
slov. Soutěže Spelling Bee se zúčastnilo cel-
kem 12 žáků, kteří v  několika disciplínách 
prokázali svou znalost angličtiny a pohoto-
vost reagovat v cizím jazyce. Výkony všech 
soutěžících byly výborné a vyrovnané. S nej-
vyšším počtem bodů se na prvním místě 

umístila Michaela Dohnalová, druhé místo 
obsadil Jiří Janša a třetí místo si obhájila Vi-
ola Poláková. Výhercům gratulujeme a pře-
jeme mnoho štěstí při reprezentaci naší 
školy v dalším kole soutěže s názvem Baška 
Spelling Bee 2024. 

Za tým angličtinářů Mgr. Jana Baker 
a Mgr. Jarmila Kročková

Triumf florbalistů z Dobré! 
Na konci března se naše florbalové druž-

stvo z Dobré vydalo do nedalekého Paskova 
na florbalový turnaj. Na něm se sportov-
ně střetli žáci z  8. a  9. ročníků. A  jelikož 
vím o  kvalitě našich hochů, tak jsem věřil 
v úspěch. A ten se dostavil. 

Naši školu reprezentovali: Dominik 
Banetka, Štěpán Bucifal, Vojtěch Kozel, Jiří 
Galla, František Kozel, Matěj Tichopád, Oli-
ver Radim Tragan, Matouš Šancer, Marek 
Georgiovský, Antonín Řeha, Nicolas Smo-
lík, Matěj Švrček. 
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Na paskovském turnaji se sešlo sedm 
velice kvalitních družstev z  okresu Frýdek-
-Místek, kdy ve většině zápasů o  vítězství 
rozhodovala jedna jediná branka, což nako-
nec i  potvrdila konečná tabulka, která byla 
opravdu vyrovnaná. První dva zápasy nás 
trápila koncovka, kdy jsme ani přes velký tlak 
nedokázali vstřelit rozhodující branku, a pro-
to jsme remizovali s 1. ZŠ FM 0:0 a domácím 
Paskovem 1:1. Po těchto dvou remízách ale 
byl cítit z  našich kluků hlad po vítězstvích, 
které se nakonec dostavily. Další dva zápasy 
byly sice opět vyrovnané, ale i tak jsme doká-
zali zvítězit jak nad 5. ZŠ FM, tak nad Gym-
náziem Petra Bezruče 1:0. Tohle byly hodně 
těsné výsledky, které ale prokázaly, že kluci si 
dokázali vzájemně pomoci. 

Přesto v  tuto chvíli ale musím zmínit 
výkon našeho gólmana Štěpána Bucifala, 
který dokázal v těchto těsných zápasech po-
držet náš tým skvělými zákroky a zaslouže-
né se stal nejlepším gólmanem turnaje, kte-
rý inkasoval ze šesti zápasů pouze jednou. 
Tady by se dala čekat pozvánka do reprezen-
tačního výběru! 

Pátý zápas naši chlapci odehráli proti 
Raškovicím, kdy předvedli naprosto per-
fektní výkon a  vyhráli 5:0. Tento sportovní 
výkon byl důležitým impulsem do posled-
ního zápasu, který měl rozhodnout o  cel-
kovém vítězi turnaje. V  posledním zápase 
s Gymnáziem Cihelní F-M šlo o přímý sou-
boj o prvenství v tomto turnaji. Na paskov-
ské palubovce došlo k parádnímu florbalo-
vému výkonu ze strany našich kluků, kteří 
gymnazisty rozstříleli 3:0. Po závěrečném 
hvizdu jsme tak mohli začít slavit další spor-
tovní úspěch naší školy ve frýdecko-místec-
kém okrese. 

Chlapcům děkujeme za příkladnou 
reprezentaci naší školy!

Mgr. Petr Krus

Den naruby
Jaké je to být učitelem?

To si letos opět mohli vyzkoušet žáci 
druhého stupně v rámci akce „Den naruby“. 
Žáci druhého stupně si připravili hodiny 
plné aktivit, soutěží a kvízů pro žáky první-
ho stupně. I přes prvotní nervozitu „dočas-
ných učitelů“ a obavy postavit se před třídu 
plnou dětí to žáci krásně zvládli a děti i paní 
učitelky z prvního stupně nešetřily chválou. 

Tuto akci již tradičně pořádal Žákovský 
parlament na počest svátku Dne učitelů. 
Chtěli jsme tímto učitelům vyjádřit, jak si je-
jich práce vážíme a že jsme si vědomi, kolik 
energie, času a sil věnují našemu vzdělává-
ní. Děkujeme.

Za žákovský parlament Eva Švrčinová
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Mateřská škola informuje….
Měsíc březen si pro nás všechny, kteří se 

už těší na sluníčko, přichystal krásné před-
jaří.

U nás v Mateřské škole si takovéto krás-
né počasí umí děti náramně užít. Sice bylo 
sluníčko stále ještě zubaté, ale jeho paprsky 
již pomaloučku začínají hřát.

Děti měly tak možnost vidět první jarní 
květiny a  keře nejen na obrázcích, ale i  při 
procházkách v okolí naší MŠ, ve Vašich za-
hradách. Troufnu si říct, že je poznají, umí 
je pojmenovat.

Každá třída toho měla v  plánu strašně 
moc – vycházky do lesa, za koníčky, k řece 
– pozorovat stopy zvířat, žabí vajíčka, odraz 
sluníčka v řece.

A když  nastal první jarní den, vydaly se 
třídy Zajíčci a  Medvídci, vynést paní zimu 
ze školky, aby to jaro mohlo vzít vládu na-
trvalo.

Nesly ji hrdě a statečně, v nesení se stří-
daly, až jsme došli společně k  řece. Tam 
všechny děti společně odrecitovaly jarní ří-
kanku, paní zimu jsme hodili do řeky, aby ji 
proud odnesl někam hodně daleko.

Také naši školku opět navštívilo divadlo 
„Koloběžka“ s  pohádkou „Princezna Pam-
peliška“, děti se učí společenskému chová-
ní, umí krásně sedět, poslouchat, tleskat, ale 
také byly do děje pohádky zapojené, hádaly, 
radily, ukazovaly. Prostě je to pro ně vždy 
velký zážitek.

A  měsíc březen je také měsíc kni-
hy. Navštívily nás děti ze Základní školy, 
2.  a  3.  ročník, aby dětem přečetly pohád-
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ku před odpoledním odpočíváním. Bylo to 
úžasné, jak krásně umí číst, a to ještě nedáv-
no navštěvovaly naší školku. A  samozřej-
mě jsme se šli podívat do místní knihovny. 
Tímto moc děkujeme paní knihovnici za její 
vřelý přístup a  že si vždy pro děti připraví 
nějaký program.

Děti si v knihovně vždy můžou prohléd-
nout různé knihy, které se jim líbí. Děti veli-
ce rády v knihách listují, prohlížejí si obráz-
ky a tím rozvíjejí svou fantazii.

A konec března jsme oslavili krásnými 
svátky jara, přišly Velikonoce. Ve všech 
třídách se barvily vajíčka, paní kuchařky 
nám upekly na každou třídu beránka, po-
vídali jsme si o  tradicích a  těšili se na pár 
dní volna.

Věříme, že jste všichni prožili veselé 
a pohodové Velikonoce.

Za celou Mateřskou školu
Lenka Tvrdá

Ivana Vojkůvková - Zajíčci
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Místní knihovna Dobrá
Milí čtenáři,

v měsíci březnu jsme se zapo-
jili k  ostatním knihovnám v  ČR 
do akce Měsíc březen čtenářů 
a po celý měsíc jsme organizovali 
akce pro děti. MK Dobrá je zapo-
jena do projektu BOOKSTART s  knížkou 
do života, tento projekt je financován MS 
krajem a  má za úkol podporu čtenářství, 
vytvořit a  posílit vztah ke knize a  čtení 
u  nejmladší generace. Rodičům také vy-
světlit význam čtenářských dovedností pro 
rozvoj dítěte a jeho úspěšnou budoucnost. 

Pro děti ve věku 0 – 3 roky a jejich 
rodiče jsme připravili dopoledne 
plné her, cvičení a  úkolů s  moti-
vem jara, odpoledne nás přišly 
navštívit děti ve věku 3 – 6 let a ty 
si kromě výše uvedeného také vy-
ráběly kytičky pomocí razítek. Na 

závěr všechny děti dostaly sety, ve kterých 
byly materiály k podpoře čtenářství.

Na konci měsíce k nám z Prahy zavíta-
la paní spisovatelka Klára Smolíková, která 
přivezla spoustu krásných knih a připravila 
si pro děti 1. tříd ZŠ besedy na téma Du-
bánek ve světě lidí. Kniha vypráví příběh 
o zvědavém dubánkovi Borkovi, který chce 
všemu porozumět. Pro družinu si připravila 
besedu Tajná dvojka A+B  detektivní dílna. 
Děti se naučily, jak vzniká kniha, měly vy-
pracovat spoustu úkolů, ve kterých využily 
znalosti z besedy, ale také použily svou fan-
tazii. Tyto besedy byly hrazeny z  projektu 
MAP Pobeskydí.

Výpůjční doba: Pondělí, úterý, čtvrtek 
8 – 11, 12 – 17.30 a každou lichou sobotu 
8 – 11 hod. Web knihovny: knihovna-dobra.
cz, Facebook: Místní knihovna Dobrá

Těšíme se na návštěvu.

Bc. Petra Slováčková, ředitelka MK Dobrá

Nadcházející akce:
•	 17. 4. od 17. 00 h. beseda a workshop Jarní bylinky v jídelníčku
•	 3. 5. od 16. 00 h. Noc s Andersenem, přespávačka pro děti od 6 let. Přihlášky pro-

sím odevzdejte nejpozději do 30. 4. 2024
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BOOKSTART s knížkou do života
Besedy s paní spisovatelkou Klárou Smolíkovou
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Zprávy z farnosti 

DuCHOVNí OBNOVA Se SeSTROu 
ANGeLikOu ANeB BůH DáVá 
VžDyCky DALší šANCi

Mnozí z  vás možná znají ranní nedělní 
pořad sestry Angeliky v  Českém rozhlase 
Dvojka. Do svého pořadu zve zajímavé lidi 
napříč naší společností. 

Naší farnosti se dostalo té cti, že sestra 
Angelika vyšla vstříc naší prosbě a  přijala 
pozvání k  návštěvě Dobré. Pro nás farníky 
je to veliká událost, že tato drobná žena, ale 
veliká svým duchem, si ve svém kalendáři 
našla čas i pro nás. 

kdo je sestra Angelika?

Mgr. MgA. Ivana Angelika Pintířová se 
narodila 17. května 1963, vyrůstala v  Po-
šumaví v Žihobcích. Ve 14 letech odešla do 
Prahy, tajně vstoupila do Kongregace Mi-
losrdných sester sv. Karla Boromejského. 
Vystudovala střední zdravotnickou školu 
a pracovala jako zdravotní sestra v pražské 
nemocnici Na Slupi. V  roce 1989 začala 
denní studium na filozofické fakultě Uni-
verzity Karlovy, obor pedagogika-ošetřova-
telství, v  roce 2011 promovala na DAMU 
a nyní pracuje na doktorandské práci. Tato 
česká řeholnice, „boromejka“ pracuje rov-
něž jako diecézní ředitelka pro Papežská 
misijní díla, je vychovatelkou ve výchovném 
ústavu v  Křešín na Pelhřimovsku, učí stu-
denty a je jedním z moderátorů pořadu „Jak 
to vidí…“. V  roce 2011 byla jednou z  řá-
dových sester, které pečovaly o  prezidenta 
Václava Havla v závěru jeho života. 28. října 
2022 obdržela z  rukou prezidenta Miloše 

Zemana Medaili za zásluhy o stát. Čerpáno 
z  webu https://www.pametnaroda.cz/cs/
pintirova-ivana-angelika

Společná večerní beseda

V  pátek po večerní pobožnosti nastal 
pro nás ten veliký očekávaný okamžik. Přes-
to, že cestu z Prahy absolvovala jako řidič-
ka, dorazila k nám svěží, usměvavá a ihned 
po večerní pobožnosti přišla na faru mezi 
nás. Celý večer věnovala našim dotazům. 
Byla jich spousta, od těch, jak se vůbec 
může chudé děvče v  době nedávno minulé 
ve svých 14 letech dostat do kláštera a dále 
studovat, ale také jaká byla její cesta k Bohu. 
Dotazy nebraly konce a jak sama říkala, po-
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kud se budete ptát budu odpovídat až do 
rána. Povídání bylo příjemné, sestra byla 
milá veselá bezprostřední a s chutí jsme se 
i  zasmáli. A  že jsme byli všichni na stejné 
vlně, čas rychle ubíhal. Tak jsme prošli její 
životní cestu až do dnešních dnů. 

 Duchovní obnova

Sobotní čas jsme v  rámci duchovní ob-
novy věnovali diskusi o  Svaté rodině. Pro 
velký zájem se vytvořily 2 skupiny po 23 li-
dech, které pracovaly dopoledne i  odpole-
dne. Sestra Angelika naplno využila svého 
dramatického vzdělání, a  tak i  my jsme se 
učili přemýšlet o známých textech evangelií 
jiným způsobem.

K  čemu je duchovní obnova? Pomáhá 
nám otevřít své srdce Pánu, aby nás mohl 
oslovit. A jak se dívat na svět a život kolem 
nás? Vnímat Boží působení v  obyčejných 
věcech, v  denním životě. Zamyslet se nad 
tím, čemu dáváme přednost, objevit krásu 
vnitřního života, života v rodině, ve farnosti, 
v církvi. Nastupující velikonoční doba nám 
dává možnost zamyslet se, kam směřuje 
každý z  nás. O  tom všem jsme se sestrou 
přemýšleli a  hledali ten správný směr. Za-
slechnout Boží hlas. Vždyť Bůh dává vždyc-
ky další šanci.

květná neděle a koncert  
chrámového sboru

Trýzeň Golgoty utichá,
Vzkříšení probouzí ráno,
hořkost kalicha dopita,
Adam pochopil své „ano”.
Vstaň, spáči, probuď se,
to ráno obzory mění,
naděje nikdy nezklame,
nehasne sláva vykoupení.

Na Květnou neděli si křesťané připo-
mínají příjezd Ježíše Krista do Jeruzaléma, 
kterého tam lidé vítali palmovými ratolest-
mi a v chrámech se tradičně zpívají pašije.

Náš chrámový sbor pod vedením skvě-
lého sbormistra Zdeňka Tesarčíka za do-
provodu houslí, violy a violoncella nastudo-
val a na Květnou neděli po ranní mši svaté 
provedl kantátu Golgota skladatele Václava 
Vlastimila Hausmanna. V této krásné, dra-
matické skladbě prokládané slovem, jsme 
společně s Ježíšem prožili poslední dny jeho 
pozemského života. 

Více v  albu na https://www.facebook.
com/obecdobra, 24. 3. 2024.

Jana Ježová

Správné hospodaření  
s odpadem je zajímavé, atraktivní téma

Poslední únorový den přijel do Dobré 
přednášet pan Josef Mojžíš, manažer ko-
munikace společnosti EKO-KOM, která 
v  České republice zajišťuje zpětný odběr 

a  využití obalových odpadů. Dospělému 
publiku v  naší obci přednášel o  správném 
zacházení s  odpadem poprvé. Premiéra 
byla velmi úspěšná a  zajímavá, navzdory 
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mešnímu počtu návštěvníků. Akci zorgani-
zovala Aneta Kiszová z Komise pro životní 
prostředí při Radě obce Dobrá.

Josef Mojžíš zná problematiku důklad-
ně a  dokázal proto přehledně a  názorně 
zareagovat na každou naši otázku či připo-
mínku. Rozvinula se velmi zajímavá a  in-
teraktivní debata, která byla pestrá a bavila 
mne. Chtěli jsme například vědět, jakým 
způsobem nakládat s konkrétními odpady. 
Dozvěděli jsme se, že zavařovací sklenice 
je možné bez problému házet do kontej-
neru na sklo i s víčkem, že lehké znečištění 
různých obalových materiálů příliš nevadí, 
nebo že by se nemělo kompostovat tepelně 
upravené jídlo. 

Přednášející hovořil o  odpadové pyra-
midě, která názorně ukazuje, jak je třeba 
s odpadem nakládat. Základnou pyramidy 
nebo taky prvním krokem je předcházet 
vzniku odpadů – například zda potřebuje-
me nakupovat zboží zabalené nebo či mů-
žeme jednorázový obal nahradit nějakým 
opakovaně použitelným (ve Frýdku-Místku 
doporučuji návštěvu takzvaného bezoba-
lového obchodu). Dále je třeba využívat 
proces zvaný reuse – předávat věci, které 
již nepotřebujeme (třeba oblečení nebo li-
teraturu), někomu, kdo by je mohl ještě vy-
užít (v této souvislosti mne napadá úspěš-
ná akce Bleší trh pro Hafany). A  posléze 
je nutné vzniklé odpady správně vytřídit. 
Odpad nevhodný k recyklaci by se měl vy-
užít pro výrobu energie a tepla v moderních 
spalovnách (nejbližší spalovna je ta brněn-
ská) a až nakonec skončit na skládce.

Pan Mojžíš představil základní zákony, 
které se nakládání s odpadem týkají. Mluvil 
například o povinnosti každého adekvátně 
zacházet s odpadem, málokdo ví, že třídění 
je povinné. Zmínil i  jiné zajímavé souvis-
losti hospodaření s  odpadem – první spa-
lovna byla na území dnešní ČR postavena 
již v roce 1905. Hovořil třeba o tom, jak slo-
žitá byla úprava odpadového hospodaření 
v  době epidemie koronaviru. O  fungování 
konkrétních továren na recyklaci měl před-
nášející hluboké znalosti, se kterými nás 
seznámil.

V  průběhu přednášky tento zástupce 
EKO-KOMu uvedl mnoho dalších zajíma-
vých informací, například, že Dobrá má 
skvělé výsledky v úsilí o třídění. Obce, kde 
se třídí důsledně, získávají nemalé finanč-
ní prostředky, které pak mohou použít na 
pokrytí nákladů spojených se systémem tří-
dění odpadů. Čím lépe budeme my občané 
třídit, tím více podpoříme obec. Naopak, 
velkou část odpadu u nás tvoří bio odpad, 
který by v popelnicích vůbec nemusel kon-
čit, vedení obce trvale podporuje domácí 
kompostování.

Tuto zajímavou akci měla na starost 
členka Komise pro životní prostředí Aneta 
Kiszová. Rádi bychom podobnou přednáš-
ku, která posluchače vzdělá v problematice 
správného nakládání s  odpadem, udělali 
někdy příště znovu. Doporučuji návštěvu.

 Petr Salamon,  
člen Komise pro životní prostředí
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Doberská pětka:  
spojení sportu a hlubokého poselství 

Členové Komise pro sport a volný čas le-
tos pořádají již desátý ročník běžeckého zá-
vodu Doberská pětka. Bude se konat v okolí 
fotbalového hřiště na Spartě v  sobotu 18. 
května od dopoledne. Účastnit se mohou 
muži, ženy i mládež v různých kategoriích. 
Pořadatelé zvou občany Dobré slovy „Přijď-
te se proběhnout - srdečně zveme!“

Hlavní součástí závodu je Běh Lukáše 
Kuči o pohár starosty Jiřího Carbola, který je 
připomínkou inspirativního běžce z  Dobré 
Lukáše Kuči. Ten běhal i přes své těžké one-
mocnění a zúčastnil se například Pražského 
maratonu. V roce 2022 mu vedení Dobré in 
memoriam udělilo cenu obce za přínos v ob-
lasti práce s  mládeží, za dlouholetou práci 
ve vedení doberského skautingu.

Běh pro Lukáše Kuču znamenal „Ra-
dost, svobodu, seberealizaci při překonávání 
vlastních limitů,“ jak uvedla jeho žena Kate-
řina Kučová. Na otázku, jak ona sama tuto 
sportovní akci vnímá, odpověděla: „Byl to 
dobrý nápad uspořádat takovou teď již tra-
diční akci. Navíc ráda vidím, že tahle akce 
stále přitahuje spoustu lidí všech věkových 
kategorií nejen z Dobré, ale i z okolí.“

Položili jsme pár dotazů několika dober-
ským osobnostem, které jsou se závodem 
spojeny. Jiří Carbol je již řadu let starostou 
naší obce a stál u zrodu soutěže.

Před desíti lety se ti v hlavě zrodila my-
šlenka běžeckého závodu na počest Luká-
še kuči, co tě k tomu vedlo?

To je dobrá otázka. Jako starosta se sna-
žím hledat inspiraci i v jiných obcích a zau-

jalo mne, že např. v  Bašce mají běh kolem 
přehrady. To mne inspirovalo k  zorganizo-
vání běžeckého závodu a  Doberská pětka 
byla na světě. Ještě jsem se poradil s někte-
rými sportovci v okolí a pak už zbývalo to jen 
dobře zorganizovat. A taky přidat motivaci 
pro závodníky, a to byl příklad Lukáše Kuči. 
Kluka – muže, který se uměl poprat se živo-
tem. Je to hezký vzor pro mladé a myslím, že 
takové vzory dnešní lidé potřebují.

V  jednom z  prvních ročníků ses do-
konce postavil na startovní čáru. Jak na 
tento okamžik vzpomínáš? Musel jsi tré-
novat?

Ano, je to pravda, abych si to pořádně 
užil, tak jsem to zkusil na vlastní kůži. Ale 
byl jsem ještě v kondici a netrápila mne záda 
tak jako dnes. Tenkrát jsem to ještě uběhl 
bez tréninku, i když část trati jsem absolvo-
val rychlou chůzí, mám na to hezkou vzpo-
mínku. Doufám, že i letos se na startu objeví 
spousta závodníků všech věkových katego-
rií. Přece jen, je to desátý ročník, a to už stojí 
za trošku odříkání. Přijít a zkusit si to takří-
kajíc na živo, to se nedá penězi zaplatit.

Rodák z  Dobré Jan Gryžboň je jako 
člen Komise pro sport a volný čas hlavním 
organizátorem letošní Doberské pětky. Ze-
ptal jsem se jej na plány na letošní jubilejní 
10. ročník zmíněné sportovní akce.

Letos se poběží jubilejní 10. ročník, 
můžeš nám říct kdy se bude konat a jestli 
se můžeme těšit na nějaké novinky?

Letošní ročník se uskuteční v  sobotu 
18. května 2024 a první závody mládeže pro-
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běhnou od 10:00, hlavní závod běh Lukáše 
Kuči o pohár starosty Jiřího Carbola začne 
v  11:30. Závodníci se můžou těšit na pro-
fesionální měřicí systém MYLAPS BibTag, 
který umožňuje integraci čipu do startovní-
ho čísla. Tímto zajistíme, že závodník bude 
mít změřen čas přesně, tak jako na jakém-
koliv světovém závodě. Tímto bych chtěl po-
zvat všechny běžecké nadšence z naší obce, 
aby v sobotu 18. května přišli poměřit svůj 
čas s ostatními.

Minulý rok se osvědčil doprovodný 
program pro děti, bude v plánu něco po-
dobného i  letos? Bude i  nějaký další do-
plňkový program?

Ano, máme v plánu rozšířit doprovodný 
program pro děti. Chceme, aby si i ony tuto 
akci co nejvíce užily. Nebude chybět skákací 
hrad a  jiné prvky pro děti. Na úplný konec 
závodu připravujeme pro všechny závodní-
ky tombolu o  hodnotné ceny. Všechny po-
drobnosti budeme v měsíci květnu zveřejňo-
vat přes obecní informační systémy.

Pro doberskou občanku Petru Pastoro-
vou je běh velmi podstatnou součástí života. 
Už řadu let drží rekordní čas ženské části 
Doberské pětky.

V roce 2016 jste se zúčastnila poprvé 
Doberské pětky a rovnou jste se postara-
la o traťový rekord ... Jak vzpomínáte na 
tento závod?

V  roce 2016 jsem byla držitelkou tepr-
ve tří mistrovských titulu v ČR. Závod jsem 
běžela v tréninku, ten den jsem odjížděla do 
Polska, kde mě následující den čekal půl-
maraton, který jsem vyhrála. Krásně svítilo 
slunce a  běžet závod kolem řeky, kde jsem 
běhávala v tréninku, se mi líbilo. Závodu se 

tenkrát zúčastnil také prostřední syn Patrik 
(tuším, že ho vyhrál, ale to už si nejsem jis-
tá). Patrik běhá i dnes a nyní se připravuje na 
Mistrovství ČR v půlmaratonu i maratonu.

Byla pro vás trať 3.4 km atraktivní, 
když se o  vás ví, že jste specialistkou na 
delší trati?

Co se týče trasy Doberské pětky z  roku 
2016, jak píšu výše, ráda jsem v Dobré tré-
novala. V  roce 2024 držím 9 mistrovských 
titulů na trasách půlmaratonu, maratonu 
a  poslední titul Mistryně ČR jsem získala 
před několika dny na vzdálenost sta kilo-
metrů (na této distanci držím český rekord 
a  zároveň světový rekord věkové kategorie 
W45). Takže ano, může to vypadat, že trať 
3,4 km je pro mne krátká. Jako běžkyně 
a  zároveň trenérka běhu ale dobře vím, že 
běžec s  ambicemi běžet rychle maraton, 
musí rychle zaběhnout i pět nebo deset ki-
lometrů.

Jan Tesarčík je občanem Dobré, který 
v  roce 2016 stanovil rekordní čas mužské 
části závodu, který platí dodnes. Vyhrál i ně-
kolik dalších ročníků této doberské běžecké 
soutěže.

V letech 2016-2018 jste vyhrál Dober-
skou pětku a  stanovil rekordní čas tratě 
16:05. Jak na tento ročník vzpomínáte?

Na první otázku musím odpovědět, že 
mé vzpomínky jsou moc hezké. Byl jsem 
zrovna na špici v  atletice a  pamatuji si, že 
když jsem zjistil, že se v Dobré běží závod, 
věděl jsem, že ho za každou cenu musím 
běžet.  

Plánujete se zúčastnit i letošního roč-
níku Doberské pětky?
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No, hodně jsem nad tím přemýšlel. Po-
kud budu mít něco naběháno, tak určitě rád 
přijdu. Na překonání rekordu to už ale ne-
vidím. Budu moc rád, když ho někdo někdy 
překoná.

Proč se Vám tento závod líbí, co na 
něm máte rád? 

Na závodu se mi líbilo domácí prostře-
dí, jelikož jsem v  Dobré vyrůstal. Kdysi 
jsem hrál fotbal a vybavuji si, jak nás nutili 
běhávat trasu závodu. No, v té době to pro 
mě bylo nekonečné. Musím říct, že trasa zá-
vodu je velmi pestrá, ať už se jedná o start, 
kde si člověk může hodně pomoct seběhem 
a  závodníkům utéct, a  zároveň si musí dát 

pozor na mírné stoupání od řeky Morávky 
přes druhý most. Sice se to nezdá jako velký 
kopec, ale i  přesto si člověk sáhne dost na 
dno svých sil a  musí prostě zatnout zuby 
a  běžet. Moc se mi líbí taky výherní ceny, 
jelikož jsem jezdil po republice (Slovensku, 
Polsku) a musím říct, že Doberská pětka je 
v  tomhle na vysoké úrovni. Musím hlavně 
podotknout, že se nejedná o  žádný obrov-
ský závod, kde startuje špička republiky, ale 
o vesnický závod, takže tohle mě vždy moc 
hezky překvapilo. Doufám, že Doberská 
5 bude i nadále pokračovat a že se z ní sta-
ne taková Doberská rarita a lidi se budou na 
tento super závod sjíždět i z daleka. 

Připravil Petr Salamon
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DOBERSKÁ PĚTKA 

10. ročník | Dobrá u Frýdku – Místku | 18. května  2024 
 

Pořadatel:    Komise pro sport a volný čas Rady obce Dobrá 

Místo konání:    Dobrá – fotbalový areál na Spartě 

Datum:    Sobota 18. května 2024 

Organizátor závodu:   Jan Gryžboň (Tel.: 724 825 153) 

Délka tratě:  muži 5 km, ženy 3.4 km, mládež od 100 m do 900 m, běh pro zdraví 
1.7 km 

Trať:     běží se v ulicích obce, závody mládeže v areálu na Spartě 

Registrace:  na odkazu QR kódu níže nebo v den závodu v areálu na Spartě 
nejpozději 15 minut před startem příslušné kategorie 

 
Časový pořad:            9:00      zahájení prezence 

         10:00     Předškolní děti – 100 m / nutný doprovod rodičů 
10:15 Mladší žáci (1.-3.třída) – 300 m 
10:20    Mladší žáci (4.-5.třída) – 300 m 
10:30  Starší žáci (6.-7. třída) – 600 m 
10:40 Starší žáci (8.-9. třída) – 900 m 
10:50  Vyhlášení kategorií mládeže 
11.10  BĚH PRO ZDRAVÍ 1700 m 
11:30 Hromadný start: 

              start závodu žen 3400 m 
              start závodu mužů 5000 m / hlavní závod 
          BĚH LUKÁŠE KUČI O POHÁR STAROSTY JIŘÍHO CARBOLA 

          12:20 Vyhlášení závodu žen a mužů 
 
Kategorie:  muži od 18 do 39 let; muži 40 let+; muži – běh pro zdraví 
  ženy od 18 do 39 let; ženy 40 let+; ženy – běh pro zdraví 
  mladší žáci (1.-3.třída) chlapci/dívky; mladší žáci (4.-5.třída) chlapci/dívky 

starší  žáci (6.-7.třída) chlapci/dívky; starší žáci (8.-9.třída) chlapci/dívky 
předškolní děti 

 
Ceny:   pro nejlepší 3 v jednotlivých kategoriích;  

předškolní děti oceněny všechny  

Nejrychlejší muž a žena z Dobré  

Občerstvení: nápoj a oplatek pro všechny závodníky 

Startovné:  závod mužů a žen 100 Kč (občané z obce Dobrá – zdarma) – platí se v den závodu, 
mládež zdarma 

Upozornění:  k dispozici oddělené šatny a společné sprchy 

výsledková listina bude zveřejněna do 15 minut po doběhu a na odkazu QR kódu výše 
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ZE ŽIVOTA DOBERSKÝCH SKAUTŮ

NOčNí HRA – PODSVĚTí

Předposlední březnový týden se zblou-
dilým duším naskytla příležitost opustit 
Hádův svět. Stačilo získat Persefoniny perly 
od ostatních bohů, kteří při této příležitosti 
přišli pomoci. Každá duše potřebovala jed-
nu pro přechod přes řeku Styx.

Avšak žádná perla není zadarmo. Pro 
získání bylo třeba splnit požadavky jednot-
livých bohů a  bohyň. Zbloudilí museli na-
příklad přemoci šiframi zapečetěné dveře, 
nakrmit Kerbera výměnou za své cennosti, 
překonat pavoučí sítě, nedívat se Medúze do 
tváře, vydat se na lov kanců, nebo vyzvat na 

souboj Niké. Jako by všechny 
úkoly nestačily, mohly se sku-
piny duší navzájem poutat při 
souboji a  omezovat tak svůj 
postup.

Několik hodin bojovaly 
duše s připravenými nástraha-
mi a snažily se dostat k brodu. 
Nakonec se všem zbloudilým 
podařilo získat perly, řeku pře-
brodit a opustit říši temnoty!

Za tým organizátorů 
Dominik „Koci“ Sýkora

Rebaño de Amigos  
zachránili Staříč před hackerem

V pátek jsme se hned po škole sešli před 
farou v  Dobré, tak jak už to bývá zvykem. 
Tentokrát byla naším cílem skautská základ-
na ve Staříči, kam jsme až na namačkaný 
autobus dojeli v  pořádku. Po vybalení děti 
čekaly seznamovací hry, jelikož pro některé 
to byla první víkendovka a s ostatními se ješ-
tě neznali. Taktéž nesměla chybět večeře ve 
formě skvělých lívanců. Večer se ještě promí-
tal film, který však někdo „hacknul” a  pře-
hrál se nám vzkaz, že na blízký internetový 
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Ze šachových polí
Soutěže družstev šachového oddílu So-

kolu Dobrá v sezóně 2023/2024 se přiblíži-
ly ke svému konci.

2. LiGA 

Díky výhrám našeho „A“ družstva nad 
celky ŠK Vsetín v  poměru 5,5 : 2,5 a  SK 
Slavii Orlovou 4,5 : 3,5 a  taktéž násled-
nému zaváhání našich pronásledovatelů 
v  tabulce jsme již dvě kola před koncem 
soutěže mohli oslavovat překvapivý úspěch 
našeho oddílu. Prvenství v tabulce z před-
sezonního pohledu je nečekané a poprvé si 
tak zahrajeme v naší 36leté historii oddílu 
druhou nejvyšší celostátní soutěž  – 1. ligu!

V  předposledním kole jsme přivítali 
na naších šachovnicích hráče z  Českého 
Těšína, kteří ještě neměli zajištěnou účast 
v příštím ročníku 2. ligy. Utkání to bylo bo-
jovné, a pro nás se nevyvíjelo úplně nejlé-
pe. V průběhu utkání jsme prohrávali 1 : 3 
a  následně 3 : 4. Rozhodovala poslední 
8. partie, která trvala více než pět hodin 
a v nervy drásajícím duelu se podařilo na-
šemu hráči Ondřeji Havelkovi soupeře po-

razit a  zajistit nám tak konečný výsledek 
4 : 4. Vítězství v této partii je o to cennější, 
že se tak stalo za přítomnosti starosty naší 
obce pana Ing. Jiřího Carbola, který finál-
ní část celého utkání s naším soupeřem víc 
jak dvě hodiny sledoval.

V posledním kole jsme zajížděli do da-
lekého Bruntálu, který stejně jako Český 
Těšín bojoval o  záchranu v  soutěži. Kaž-
doročně sestupují do krajského přeboru 
vždy tři poslední družstva a  tak nás opět 
nečekalo snadné utkání, zvláště když naši 
dva nejvýše nasazení hráči k zápasu nena-
stoupili. Mohli jsme však hrát bez stresu či 
případného rizika.

A utkání to bylo opět vyrovnané. V prů-
běhu zápasu jsme prohrávali 1 : 2 a  ná-
sledně 2 : 3 ale závěr patřil „mistrům“ a na 
zbylých třech šachovnicích jsme vyhráli 
a otočili tak skóre v náš prospěch v pomě-
ru 5 : 3. Celou soutěž jsme tak absolvovali 
bez jediné porážky s  famózním náskokem 
osmi bodů před zbytkem startovního pole. 
Parádní sezóna.

vysílač byla umístěna bomba, která by při 
vybuchnutí vyhodila internet celému okresu. 
Taktéž nám bylo sděleno, že další den obdr-
žíme informace, jak bombu zneškodnit.

Následující den jsme při snídani od 
neznámého čísla informace, jak bombu 
zneškodnit, opravdu obdrželi. Než jsme se 
vydali do akce, tak nás ještě čekala hra a ná-
sledovně workshopy. Poté už jsme se jen po-
silnili obědem a  vydali se zneškodnit bom-

bu. Museli jsme podle mapy projít několika 
stanovišti po celém Staříči, než jsme dora-
zili až k  vysílači, kde jsme bombu úspěšně 
zneškodnili. Mezitím na nás čekala krupi-
cová kaše na večeři a poté jsme buď zpívali 
a hráli na kytaru, či jsme hráli taneční hru 
„Just Dance”.

Ráno jsme se už jen nasnídali, uklidili 
a vydali se zpět do svých domovů.

Patrik David
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Konečná tabulka sk. F:

kRAJSká SOuTĚž

Také naše rezerva v podání „B“ týmu se 
v posledních kolech činila. V předposledním 
kole jsme sice remizovali se Slavojem Poruba 
„F“ v poměru 4 : 4, ale následně pak na do-
mácích šachovnicích zvítězili nad mužstvem 
Mořkova nejtěsnějším rozdílem 4,5 : 3,5. 
Naše družstvo tak v průběhu sezóny prohrá-
lo jen s bezkonkurenční Ostravou - Jih a po 
zásluze skončilo na pěkné druhém místě.

Konečná tabulka sk. B:

OkReSNí PŘeBOR

V  okresním přeboru se v  předposledním 
kole utkalo naše „C“ družstvo s dosud ve-
doucí Lhotkou. A  i  tady se našim šachis-
tům dařilo. Vítězstvím v poměru 3 : 2 jsme 
se tak posunuli do čela tabulky a můžeme 
doufat v  obhajobu loňského prvenství 
v okresním přeboru. 

Posledním soupeřem bude družstvo Třin-
ce „E“, které právě v předposledním kole 
porazilo naše „Déčko“ v  poměru 3 : 2. 
Doufejme, že naši borci v  tomto zápase 
zvítězí.

„D“ družstvo zajíždí v  posledním kole do 
Dobratic k  utkání s  tamějším „Béčkem“, 
takže i tam věříme ve vítězství a udržení li-
chotivého 7. místa v tabulce.

Tabulka po 10. kole:

 Za ŠO Sokol Dobrá
O. Carbol

Policisté varují před investičními podvody
Investiční podvody se bohužel vyví-

jí závratným tempem. Postup pachatelů 
této trestné činnosti je stále důmyslněj-
ší a  proto je potřeba být velice obezřetný. 

Jedná se často o  organizované skupiny, 
kdy pachatelé bývají zdatní manipulátoři, 
kteří využívají na první pohled důvěryhod-
ně vypadající aplikace a o investování jsou 
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schopni přesvědčivě mluvit klidně i  něko-
lik hodin. Své oběti oslovují jak telefonic-
ky (není dobré bezhlavě věřit telefonnímu 
číslu volajícího, ID může být podvržené), 
prostřednictvím e-mailu, sociálních sítí či 
reklamy. V  těch se může za účelem vzbu-
zení důvěryhodnosti objevit jméno a  tvář 
známé osobnosti nebo například název či 
logo známé společnosti, jejichž údaje byly 
zneužity. Pachatelé se této trestné činnosti 
často dopouštějí ze zahraničí, což zvyšuje 
složitost jejich odhalení. O to víc je důležitá 
prevence a  mít povědomí, jak včas rozpo-
znat investiční podvody a ochránit tak své 
finance. 

Nejčastější znaky investičních podvodů: 

· je slibován snadný, rychlý a vysoký zisk

· kromě neuvěřitelného zisku příslib té-
měř žádného rizika – tvrzení, že inves-
tice je naprosto bezpečná

· často se objevuje tlak na nákup investi-
ce s odůvodněním, že jinak dojde k pro-
meškání příležitosti, která přichází jen 
jednou za život

Rady jak se vyhnout investičním podvo-
dům:

· je potřeba dávat si pozor, které soukro-
mé informace, kde a  komu sdělujeme, 
abychom zbytečně nepřitáhli pozornost 
podvodníků

· o nabízených investičních příležitostech 
je nutné si zjistit maximum informací 
a  tyto informace si ověřit. Je potřeba 
důsledně prozkoumat každý aspekt in-
vestiční nabídky, a to i od osoby, kterou 
známe osobně a pokládáme ji za důvěry-

hodnou, neboť i ta mohla být oklamána. 
Není možné plně důvěřovat uveřejně-
ným recenzím k dané investici, ty bohu-
žel může napsat kdokoliv

· není možné spoléhat na to, že subjekt, 
kterého známe jen z  online prostředí, 
musí být skutečně tím, za koho se vydá-
vá

· je důležité nikdy neposkytovat vzdále-
ný přístup ke svému počítači někomu, 
koho neznáme, neinstalovat neznámé 
aplikace – i tím můžeme pachateli vzdá-
lený přístup umožnit

· nikomu cizímu bychom neměli také sdě-
lovat informace o  svém internetovém 
bankovnictví

Je potřeba mít na paměti, že v případě in-
vestování je riziko výhradně na straně in-
vestora. Pro zhodnocování svých peněz je 
tak potřeba volit jen ověřené a renomované 
investiční společnosti. Pokud údaje o svém 
bankovním účtu pod vlivem manipulace 
někdo poskytne podvodníkovi nebo mu 
zašle finance, měl by okamžitě kontaktovat 
svou banku a policii.

Na problematiku investičních podvodů 
upozorňuje policejní preventivní projekt 
s  názvem Nebuď labuť! nebo také jedno 
z  edukačních videí projektu Krajského ře-
ditelství policie Moravskoslezského kraje 
PORADCe policejní rádce pro bezpeč-
ný život - Podvodníci číhají, na tvůj věk se 
neptají. Toto video je možné zhlédnout na 
YouTube kanálu Policie ČR (pro přehrání 
preventivního videa klikněte zde). 

por. Mgr. Darina Veselá
oddělení prevence
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Stalo Se před 90 lety (vybíráme z kroniky roku 1934)
• Pololetní prázdniny byly s ohledem na tělesné a duševní zdraví školní a

studující mládeže prodlouženy o jeden den. Jen aby počasí bylo takové, aby
mládež svých prázdnin mohla plně využít. Volno je od středy 31. ledna do
neděle 4. února včetně; vysvědčení vydáno předčasně již v úterý 30. ledna, aby
se děti zotavily. Počasí nevyšlo — místo poklidné zimy plné dětského dovádění
byly mrazy, a to dokonce až –21 °C, sněhu také dost, ale ne o pololetkách…
Školáci byli 5 dnů doma a bez sněhu. Je to rána po vánočních prázdninách vloni, kdy sníh zmrzl;
stejně tak bylo vloni i předloni a v několika posledních letech. Různé předpovědi o tuhých anebo
mírných zimách ukázaly se být pošetilými a ohlupováním lidí.

• V úterý 20. února byla sněhová bouře a ve čtvrtek 8. března opět i s hromobitím. V druhé
polovině dubna byla nezvyklá vedra, na slunci až 30 °C.

• V úterý 12. června navštívili zdejší školu žáci z Ludgeřovic v okrese Hlučín; proto, že nový
ředitel Kula je odtamtud. Nocleh byl pro ně připraven ve 2. třídě. Místní zahradník p. Garba
zapůjčil slaměné rohože, místní občané a učitelé přikrývky a polštáře. Žáci byli pohoštěni správcem
školy a ráno se zúčastnili našeho výletu na Prašivou, Lysou horu a Radhošť. Chudým žákům se
přispělo na výlet 110 korunami z výtěžku dětského divadla.

• Knihy příčinou rozepře mezi katolíky a bezvěrci. Veřejné mínění vzbudilo vyřazení 56 knih, z
toho tří knih proticírkevních. V minulých letech byli knihovníky Anna Slívová, manželka našeho
nadučitele Václava Slívy (1926), po ní Dominik Mališ (1930), Teodor Boháč (1933) a od letošního
roku učitel Jan Tesarčík, který tyto tři knihy (Církev a škola, Protiklerikální čítanka a Pouť do
Československa) vyřadil, ježto je označil za „závadné“. To velmi popudilo ateisty zvláště ze strany
sociálně demokratické, kteří založili v obcích sekce bezvěrců. Za ně se počítali ti, kteří odmítali
křty, církevní sňatky a pohřby a prosadili, aby jejich děti se neúčastnily hodin náboženství. Jinak
se ale neztotožňovali s komunisty. Představitelem antiklerikalismu byl Antonín Boháč z č.p. 308.

• Ve školním roce 1933–1934 bylo na škole v 11 třídách 364 žáků, které učilo 18 učitelů.
• Pouť na Prašivou ohrožena. Jistý člověk rozšířil pověst, že hora Prašivá soptí. Následkem

kampaně přišli na Prašivou jen Němci a Poláci, kteří se o „doutnající“ hoře nedozvěděli. Na pouti
převládala němčina a polština. Přitom poprvé za dlouhá léta nepršelo.

• Sportovní slavnost Sparty Dobrá. Sportovní klub Sparta uspořádal v neděli 24. června na
hřišti všesportovní slavnost spojenou s cyklistickým závodem obcemi Dobrá—Panské Nové
Dvory—Staré Město—Skalice—Raškovice—Vyšní Lhoty—Nižní Lhoty—Nošovice—Dobrá. — Ke
slavnosti byl uspořádán veřejný průvod, jenž vyšel o 2. hodině odpol. ze sokolského hřiště na
výletiště, kde po vyčerpání sportovního programu byla lidová veselice, atrakce a bufet.

• Zbytečný poplach. V noci ze soboty 18. srpna na neděli 19. srpna přispěchaly oba frýdecké
hasičské sbory až k nám k Dobré, když byly vyburcovány k ohni, který podle záře jevil se neklamně
někde u nás. Oba sbory se však vrátily, neboť požár byl až kdesi v Domaslavicích.

• Letošní podzim byl překrásný. Pěkné počasí a trvající teplo udržuje přírodu při plném životě.
Jindy jsou již stěhovaví ptáci počátkem září pryč, letos ještě počátkem října je jich vidět prohánět
se nad hlavami. — Ještě v prosinci rozkvetly fialky a růže, petrklíče a ojediněle i ovocné stromy —
zvláštní to hříčka přírody.

• Počasí 1934: Celý rok vybočoval z normálu — 150 dnů slunných (celodenně 67), zamračených
dnů bez deště celkem 144 (celodenních 70), deštivých dnů 47 (celodenně 19), mlhavých 11
(celodenně 9), sněhových 12 (celodenně 6), tedy počasí více suché.

Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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Pozvánka
Srdečně Vás zveme na den ote-
vřených dveří denního stacio-
náře ČMELÁČEK z.s., který 
poskytuje péči osobám ve věku 
18 – 64 let s mentálním a kom-
binovaným postižením, nebo 
s poruchou autistického spektra. 

Den otevřených dveří se uskuteční 
17. 5. 2024 v čase 9:00 – 15:00 a během 
něj si můžete prohlédnout naše prosto-
ry, hernu, relaxační místnost, muziko 
místnost, zapojit se do činností s uživa-
teli, nebo si dát chutnou klobásu z grilu. 

Během celého dne bude probíhat 
program a záleží jen na Vás, zda 
se budete chtít zapojit, nebo 
si jen projít prostory a  získat 
informace k  našim činnos-

tem a k tomu, co nás čeká a co 
připravujeme (tábory, kroužky, 

místnost Snoezelen a další).

Těšíme se na Vaši návštěvu v  našem 
denním stacionáři na adrese Mjr. Nová-
ka 1455/34, 700 30 Ostrava.

www.cmelacek.cz FB: cmelacekostrava

ZA STARÝ OBLEČEK,
VYBER SI DÁREČEK

RESTAURACE MARYČKA,
VYŠNÍ LHOTY

pátek 17. května 14:00 - 18:00
sobota 18. května 9:00 - 13:00

Darujte své přebytečné oblečení a výměnou za to si domů
odneste výrobek našich klientů z naší výtvarné dílny.

Přijímáme výhradně běžné pánské oblečení,
obuv, tašky, batohy,...
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Centrum pro rodinu a sociální péči z. s.
Kostelní náměstí 3172/1, 702 00 Ostrava

Jsme tu pro pěstouny!

Pěstouni jsou hrdinové, kteří 
si zaslouží ocenění za lásku, čas 
a  energii, kterou „svým“ dětem 
věnují, aby mohly přijmout samy sebe a vě-
řily, že si zaslouží být milované a že svět je 
pro ně bezpečným místem. 

Pěstounské rodiny doprovázíme v  naší 
neziskové organizaci Centrum pro rodinu 
a sociální péči z. s. již od roku 2013. Pomá-
háme dětem, které nemohou vyrůstat ve 
svých původních rodinách, aby zvládly tuto 
těžkou situaci. Podporujeme pěstounské ro-
diče a poskytujeme jim komplexní podporu 
směřující k zajištění bezpečného, láskyplné-
ho a podnětného prostředí pro přijaté děti.

Máme radost ze zpětné vazby od pěs-
tounů, které jsou pro nás důkazem toho, že 
svou práci děláme dobře.

„Moc moc díky za vaši obě-
tavou práci, rozhodně to není 
samozřejmostí.“ Nebo „Klíčová 
pracovnice je jedinečná, empa-
tická, vstřícná, věřím jí. Zůstaňte 

takoví, jací jste.“

Vážíme si každého, kdo otevřel své srd-
ce, náruč a domov dětem, které přišly o svůj 
původní domov a je nám ctí, že můžeme být 
společníky na jejich společné cestě k dospě-
losti těchto dětí. Naše organizace má v tuto 
chvíli volnou kapacitu pro dvě pěstounské 
rodiny. Jen připomínáme, že pěstouni mo-
hou do 31. 5. 2024 požádat o změnu dopro-
vodné organizace.

Více informací najdete na www.prorodi-
ny.cz. Můžete nás kontaktovat prostřednic-
tvím emailu pestouni@prorodiny.cz nebo 
na tel. čísle 774 244 257.

Přemýšlíte o pěstounské péči? Více na www.dejmedetemrodinu.cz.
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www.drmax.cz

Nová lékárna

S Kartou výhod máme bez doplatku více než polovinu léků. Po předložení Karty výhod 
Dr. Max jsou ve všech kamenných lékárnách Dr. Max v ČR vydávány vybrané léky na lékařský 
předpis hrazené z prostředků veřejného zdravotního pojištění bez doplatku, tj. je poskytována 
sleva ve výši 100 % z doplatku formou neuplatnění maximální obchodní přirážky.

více než polovina 
léků bez doplatku

na diabetes

na vysoký krevní tlak

proti srážení krve

na astma a CHOPN

na deprese

inzulíny

zdroj: seznam.cz

Obchodní centrum Dobrá

pondělí – pátek 8.00–18.00 
sobota 8.00–12.00 
neděle zavřeno

Obchodní centrum 
Dobrá  

u Frýdku-Místku

Dobra-otviracka-03-2024-148x210mm.indd   1 26/03/2024   23:29
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová
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